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A Alcarràs, essent les 17:00 hores del dia 24 de setembre de 2021. 
 
Es reuneixen, prèvia convocatòria, a la Sala de Juntes de la central de confecció de 
GRUP COOPERATIU FRUITS DE PONENT, S.C.C.L., en el domicili d’Alcarràs, Camí les 
Coves, s/n, d’acord amb les mesures urgents extraordinàries per fer front a l’impacte 
econòmic i social del COVID-19, els membres del Consell Rector convocats, amb els 
càrrecs i representació següents: 
 
PRESIDENT: Camp d’Alcarràs i Secció de Crèdit, S.C.C.L., representada per En 
Sebastià Escarp Tomàs.  
 
SOTSPRESIDENT: Agrària Progressiva Benavent – Portella, S.C.C.L., representada 
per En Jaume Gené Roig.  
 
SECRETARI: Ramell, SCCL, representada per En Josep Castells Godia.  
 
VOCAL: Agrària Llobregós, SCCL, representada per na Maria Casoliva Zaldo.  
 
DIRECTOR GENERAL: En Josep Presseguer Gené.  
 
També assisteixen a la reunió, el sr. Benjamí Ibars Vitores, la Sra. Montse Morillo i la 
Secretària de Direcció Maria Jesús Sisó.  
 
Ordre del dia: 

1. Lectura i aprovació si s’escau de l’acta anterior. 
2. Situació actual Covid’19.  
3. Secció Fruita. 

a. Informació indicadors i seguiment campanya estiu 2021/2022. 
b. Informació proposat requalificacions. Aprovació si s’escau.  
c. Informació seguiment campanya hivern 2021/2022. 
d. Proposta modificació Programa Operatiu 2021 en curs. Aprovació si 

s’escau. 
e. Fruit Attraction 2021. 
f. 12a convenció Afrucat 05_11_01. 
g. Estat actual campanya ametlles. 
h. Informació Grup Operatiu ametlla.  

4. Secció Oli. 
a. Estat actual campanya oli. 
b. Informació eleccions DOP Oli les Garrigues.  

5. Assumptes generals. 
a. Seguiment Pressupostari. 
b. Informació tancament Comptes PONENT EXPORT, SA exercici 

2020/2021. 
6. Assumptes varis. 

 
S’inicia la reunió quan són les 17:05 h. 
 

1. Lectura i aprovació si s’escau de l’acta anterior. 
En primer lloc el secretari procedeix a la lectura de l’acta del dia 13 d’agost de 2021, la 
qual queda aprovada per unanimitat.  
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2. Situació actual Covid’19.  
El Director General informa sobre la situació actual de la Covid a la central i els 
diferents centres de treball. Actualment està tot tranquil i no hi ha cap cas. A dia d’avui 
hi ha unes 60 persones treballant a la central.  
 

3. Secció Fruita. 
• Informació indicadors i seguiment campanya estiu 2021/2022.   

S’incorpora a la reunió el Director Comercial Josep Lluis López.  
 
En primer lloc el Director Comercial comenta la situació actual d’oferta i demanda i els 
estocs actuals. Informa que ja s’ha acabat la campanya de fruita d’os.  
 
Tot seguit el Director General presenta els indicadors de la campanya d’estiu 
2021/2022, que és comentem àmpliament amb els membres del Consell Rector. 
Portem entrats entre socis del Grup i proveïdors 28.455.001 kg., dels quals de socis en 
tenim 24.761.677 kg., per Cooperatives (Alcarras 16.316.000 kg., Ramell 4.269.000 
kg., Benavent 4.163.000 kg., Agrària Llobregos 12.214 Kgs. ara han començat a collir 
les pomes). 
 
Aquesta campanya l’escandall mig d’entrada ha set de 11,3 % i el de central un 15 % 
en global, però amb paraguaià ha doblat l’escandall d’entrada. Tot el sector té aquesta 
problemàtica amb el paraguaià (Geotrichum). L’Irta està fent estudis i a més formem 
part d’un Grup Operatiu que ho estudia.  
 
Informa que tota la campanya la central de confecció ha treballat amb un torn partit, 
ha anat molt bé.  
Comenta que ja està en procés de preparació de les liquidacions. Portem un 80 % de 
facturació. S’ha venut un 79 % de gènere confeccionat i un 21 % en palot.  
Comenta que ja està preparant les liquidacions.  
Portem un 80 % de facturació. Hem superat la facturació de l’any passat, ja portem 
20.776.616 €. 
 
Finalment recorda que nosaltres liquidem sobre els quilos entrats no sobre els quilos 
venuts. Tenim un 4% sobre el pes unificat, merma natural, diferencia de destrio entre 
escandall i central. 
Finalment comenta el ranking de països de venda i preus mitjos.  
 

• Informació proposta requalificacions. Aprovació si s’escau. 
El Director General proposa fer les següents requalificacions: 
 
1.- Requalificar a INDÚSTRIA les partides de PRIM., PRIM-1 i STAR que el % de FNC 
sigui superior al 45%. Aquesta mesura afectaria 98.351 Kg. 
 
2.- Requalificar a STAR les partides de PRIM., PRIM-1 i STAR que el % de FNC estigui 
en 30% i 45%. Aquesta mesura afectaria 424.624 Kg. El % de penalització s’hauria 
d’acordar ja que segur que el 30% el troben excessiu. Un 10% de penalització estaria 
bé. 
 
El Consell Rector desprès de valorar-ho ho aprova per unanimitat. 
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• Informació seguiment campanya hivern 2021/2022. 
En relació a la campanya d’hivern el Director Comercial comenta amb detall els 
productes que estan treballant actualment.  
Queda unes 200 Tones de Barlet i Williams. Els preus de la Williams conserva aquest 
any són històrics també se n’ha venut per al mercat. 
Tenim 14 càmeres llogades pel fred i la resta amb el gènere que tenim nosaltres. 
Informa que han carregat tota la pera Alexandrina, i es preveu un preu correcte, a més 
s’ha fet cremogenat. 
 
En relació a la pera Blanquilla està en conservació en tres càmeres petites i es preveu 
començar-les a treure al gener. 
La pera Conferència fa un parell de setmanes que van començar a treballar-la per 
Mercadona, (compromís per servir-los tot l’any suposarà uns 750.000 kg.). També 
faran segones per Socomo. S’ha entrat uns dos milions de quilos i es preveu una 
campanya correcta. 
 
La pera Eliot està reservada i amb la qualitat correcta.  
 
La pera Ercolini a mitjans d’octubre començaran a treballar-les. 
El Director General proposa aquest any liquidar la pera Ercolini al gener i al desembre 
fer una bestreta, ja que se n’ha comprat a tercers. Queda aprovat. 
 
Actualment estan entrant les pomes Golden, Geromine i Granny. Ja han fet un 
container de Golden, de moment no ha sortit de massa qualitat. 
No preveu fer més containers de Golden per Israel. Serà un any complex per la 
Golden.  
 
La poma Granny, estan treballant el primer container i aniran confeccionant-la fins al 
gener. De moment està sortint de qualitat correcta. Es preveu confeccionar-ne unes 
450 Tones.  
Aquest hivern hi ha prevista una planificació per treballar a la central de confecció tot 
l’hivern.  
 
Abandona la reunió el Director Comercial, Josep Luís López.  
 

• Proposta modificació Programa Operatiu 2021 en curs. Aprovació si s’escau. 
El Director General informa àmpliament sobre les mesures del Programa Operatiu 2021 
aprovat per al període 2019-2023 (PO 19-09-25 0319) que Grup Cooperatiu Fruits de 
Ponent, SCCL ha acordat modificar en la MAC 4. 
 
S’acorda per unanimitat sol·licitar al Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, 
Alimentació i Medi Natural la modificació d’any en curs del Programa Operatiu 2021 
aprovat pel període 2019-2023 (PO19-09-25-0319): 
 

- Disminució actuació 6.1.2 per un import de 116.813,25 € 
- Disminució actuació 6.5.1 per un import de 27.181,11 €  
-    Augment actuació 3.1.2 per un import de 143.994,36 € 

 
Es comenta àmpliament que l’obligatorietat al Programa Operatiu de 2023 de tenir un 
15 % de mesures agroambientals.  
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El Consell Rector acorda que les accions destinades als socis productors dins al 
Programa Operatiu puguin ser les següents: Vivers i Royaltie’s, i sistemes en la millora 
de la qualitat i garantia de la qualitat (reg antigelada, xarxes antipedra, entre altres).  
 

• Fruit Attraction 2021.  
S’informa que aquest any el Comitè Organitzador de Fruit Attracion ha decidit que la 
13a edició d’aquesta fira sigui presencial del 5 al 7 d’octubre.  
El Director General presenta imatge del estand. A la fira hi anirà tot el Departament 
Comercial, a més d’alguns membres del Comitè de Direcció i una delegació del Consell 
Rector en representació.  

 
Hi ha moltes restriccions pel Covid, sobretot de límits d’aforament en un mateix 
estand.  

 
A nivell d’agenda, de moment, hi ha una visita de representants del Departament 
d’Acció Climàtica, el sr. Carmel Mòdol i el sr. Joan Gòdia. 

 
La Fira servirà per presentar el nou ‘spot’ i el concepte #MediterraneanFoods a més de 
parlar amb clients i atendre mitjans de comunicació. 

 
S’està mirant de confirmar un acte amb representants del Pacte Mundial, directius de 
la fira, altres empreses sòcies del Pacte Mundial i presents a la fira i representats del 
Grup Cooperatiu.  

 
• 12a convenció Afrucat 05_11_01 

S’informa que el proper 5 de novembre de 2021 tindrà lloc la 12 convenció d’Afrucat a 
la Llotja-Palau de Congressos de Lleida i posteriorment un sopar de gala al Parc 
Científic i Tecnològic.  
El Grup disposa de 10 invitacions gratuïtes.  
S’acorda que hi assistiran en representació el President i membres del Consell Rector. 
 

• Estat actual campanya ametlles. 
El Director General informa de l’estat actual campanya ametlles (a setmana 37).  
Portem entrat al Grup a dia d’avui 613.000 kg. d’ametlla (la campanya 20/21 690.835 
kg.), en gra 167.845 kg. 
 
Oceand Almond ja ha entrat uns 600.000 kg., i uns 100.000 kg. de Reventós. 
La Central 3 ja funciona correctament la peladora, i es valora molt positivament les 
noves inversions al Molí d’Alcanó. Falta per provar els cremadors per assecar.  
 
Aquesta campanya les ametlles del grup entren i s’enmagatzemen a la central 1 i les 
de Ocean Almond i Reventós a la central 3.  
L’any vivent si hi ha collita plena caldrà gestionar bé l’emmagatzematge.  
 
Finalment informa dels preus actuals en gra: 
 Vairo/Lauranne, 4,10 €/kg. 
 Llargueta 5,10 €/kg. 
 Comuna 4 €/kg.  

 
• Informació Grup Operatiu ametlla.  
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S’acorda participar en un Grup  Operatiu d’Ametlla que té com objectiu entre altres, 
realitzar processos d’anàlisi i correlacions de variables per definir el model final de 
seguiment del cultiu de l’ametller en seto.  
 
 
 

 Dinar final de campanya Grup Cooperatiu Fruits de Ponent. 
Es comenta la idoneïtat o no de celebrar el dinar de final de campanya de Grup 
Cooperatiu fruits de Ponent.  
S’acorda posposar-lo a la primavera de 2022.  

 
4. Secció Oli. 

• Estat actual campanya oli. 
El Director General passa a informar en primer lloc de l’estoc actual de l’oli: 
Ens queden 6.000 kg. d’oli a granel i 2.000 d’envasat. 
Per tal de buidar estoc i arribar amb poc a la propera campanya farem una venda de 
1.500 kg/oli aquesta setmana a 3,30 €/kg.   
 
Actualment també hi ha una oferta de la garrafa d’oli i a finals d’aquesta setmana 
posarem a la venda en ampolles de 2 litres l’oli ‘Selecció Especial’ a un preu de 13 
euros els 2 litres.  
 
A nivell de ‘tancament de campanya’ es preveu preparar la liquidació per a mitjans 
d’octubre.   
 
Es preveu iniciar la campanya amb les olives primerenques a partir del 11 d’octubre. 
Aquesta nova campanya es preveu tenir més quilos d’olives (tant de secà com de reg) 
de forma que els quilos per l’oli primerenc s’incrementaran i ja ens va bé.  
 
Tot seguit comenta algunes novetats en diferents productes: 
-L’ampolla Praedium KYLATT. Serà pintada (mate). Es farà una campanya de 
màrqueting enviant a clients per fidelitzar una ampolla petita amb el nou Praedium 
KYLATT.  
-Aquest campanya s’intentarà fer OLI VERD (que s’envasarà en garrafes de 5L R-PET i 
de 2L R-PET). 
-També s’ampliarà l’oferta de producte L’Or de Ponent amb ametlles, olivada i per 
desembre Torró de Pa amb Oli del Molí d’Alcanó. 
 

• Informació eleccions DOP Oli les Garrigues 
S’informa que per les eleccions al Consell Regulador de la DOP Les Garrigues s’ha 
presentat únicament una candidatura formada per les Cooperatives de la DO i 
presentada per la Federació de Cooperatives Agràries de Catalunya, fet pel que no serà 
necessari votació. 
Tot seguit informa de la nova composició del Consell Regulador de la DOP Oli les 
Garrigues, el sr. Enric Dalmau seguirà essent el President.  

 
5. Assumptes generals. 

• Seguiment Pressupostari. 
S’incorpora a la reunió el Director de Finances i Promoció Agrària, Josep Capdevila.  
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En primer lloc el Director de Finances i Promoció Agrària, presenta el seguiment 
pressupostari de despeses fixes i variables de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 
31/08/2021.  
 
De despeses fixes de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent portem disposat 30,3 % i de 
despeses variables 64,6 %. Comenta les principals partides, a més de presentar la 
comparativa amb la campanya anterior. 
 
Seguidament presenta el pool bancari de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 
22/09/2021. El comenta àmpliament. A llarg termini tenim 4.721.432 €, de circulant a 
curt termini 5.600.000 € i amb productes de pagament 6.100.000 €, en aquest 
moment tenim disposant de circulant 0 € en pòlisses de crèdit i 784.882 € en 
confirming.  
 
S’annexa el pressupost i el pool bancari a l’acta.  
 

• Informació tancament Comptes PONENT EXPORT, SA exercici 2020/2021. 
A continuació presenta el tancament comptable de Ponent Export, SA exercici 
2020/2021. Presenta el balanç de situació i el compte de pèrdues i guanys, essent el 
resultat unes pèrdues de 656,751 €. 
 
Desprès d’un breu debat queden aprovats per unanimitat el Comptes Anuals de 
l’exercici 2020/2021 de PONENT EXPORT, SA, i passar les pèrdues a compensar. 
(S’annexa a l’acta) 
 

6. Assumptes varis. 
a) Assumptes varis. 

 S’informa que ha arribat convocatòria d’Assemblea General 
Ordinària de la Secció de Subministraments d’ACTEL, SCCL i de 
la Secció d’Extensius d’ACTEL, SCCL que tindrà lloc el proper 
dia 13/10/21. S’acorda que hi assistirà en representació de la 
Cooperativa, el sr. Oriol Ribes Moreno, amb DNI núm. 
47.934.234A.  
 

 S’informa que caldrà implantar un nou registre electrònic de les 
transaccions i operacions dels productes fitosanitaris (RETO). 
Es comenta àmpliament.  

 
 S’informa que participarem en un Pla pilot de residus 

fitosanitaris. El cost va a càrrec del Departament d’Acció 
Climàtica i es coordina a través de la FCAC. S’ha sol·licitat dos 
punts de recollida.  

 
 S’informa que s’ha perdut el Judici per l’acomiadament del sr. 

Dan Stoica. El Jutje ha considerat acomiadament improcedent 
però al ser President del Comitè d’empresa pot escollir, 
reincorporar-se o demanar indemnització. Finalment s’ha 
arribat a un acord i ha escollit cobrar la indemnització. Els 
salaris de tramitació els podrem recuperar íntegrament del 
estat. En total té un cost d’uns 50.000 €.  
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 S’informa que s’ha guanyat el Judici per l’acomiadament de la 
sra. Meritxell Abellana, la senyora Abellana ha recorregut al 
TSJ.  
 

I sense més punts a tractar, s’aixeca la sessió quant són les 19:20 hores del dia abans 
assenyalat, de tot el qual i amb el vistiplau del President, jo el secretari en dono fe.  
 
 
 
Vistiplau 
EL PRESIDENT      EL SECRETARI  
CAMP D’ALCARRÀS I       RAMELL, SCCL 
SECCIÓ DE CRÈDIT, SCCL  
 

 

Sebastià Escarp Tomàs     Josep Castells Gòdia  

ANNEXES 
 
 
Pressupost Grup Cooperatiu Fruits de Ponent a data 31/08/21   
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Pool bancari a data 22/09/2021 de Grup Cooperatiu Fruits de Ponent.    
 

 
 
 
 
Comptes Ponent Export, SL. Exercici 2020/2021. 
 

 
 
 
 

 


